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Zápis jednání regionální Komise rozhodčích a delegátů  
Kraje Vysočina a Jihočeského kraje  

 

Termín jednání:  30. 1. 2023  

Místo jednání:  Telekonference MS Teams 

Začátek jednání:  18:00 hodin 

Konec jednání: 19:20 hodin 

Přítomni: Michal Pazderník, Matěj Doubek, Filip Novák, Petr Stejskal, Kamil Vraspír 

Sekretář: Jiří Matyáš 

_________________________________________________________________________________________ 

PROGRAM JEDNÁNÍ KRD: 
1. Vyhodnocení první části sezóny, nasazení rozhodčích, plnění nominací 
2. Vzdělávací akce (školení, semináře) 
3. Podklady pro LK, spolupráce s KMM 
4. Stanovení sankcí za neplnění povinnosti rozhodčích pro oddíly 

 
Program jednání byl schválen. 
 
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ: 
 
1. Vyhodnocení první části sezóny, nasazení rozhodčích a plnění nominací 
 
Sekretář s předsedou KRD popsali aktuální stav, v této sezóně se stává, že z důvodu nedostatku rozhodčích 
nejsou některé turnaje obsazovány kompletními páry rozhodčích, případně nejsou na turnaje nominováni 
rozhodčí vůbec. Všechny soutěže 5+1 mají dle předpisů řídit 2 rozhodčí. V případě, že nejsou 2 rozhodčí na 
zápas nominováni, postupuje se dle soutěžního řádu tj. pár je doplněn a utkání vedou vždy 2 rozhodčí. To se 
bohužel v praxi nestává, oddíly se staví k situaci laxně a pokud nominujeme pouze 1 rozhodčího, často se na 
turnaji stane, že rozhodčí není doplněn a z turnaje odjíždí frustrován. Na otázku sekretáře, zda posílat alespoň 
1 rozhodčího na utkání, odpověděli členové KRD, že by se mělo pokračovat alespoň v tomto trendu a pokud 
rozhodčího máme, aby byl poslán alespoň 1 rozhodčí a všechny zúčastněná družstva byla vyzvána k doplnění 
páru z vlastních řad. 
 
Kritické jsou oblasti na regionu – Kaplice, Třeboň, Bystřice nad Pernštejnem, Nové Město na Moravě, Žďár nad 
Sázavou, Světlá nad Sázavou. Oblast Vodňan, Vimperka, Písku, Milevska a Strakonic se nám daří pokrývat 
rozhodčími z Plzeňského kraje, zde je však také znatelný nedostatek našich rozhodčích, místní oddíly rozhodčí 
do systému nedodávají a „s nataženou rukou“ je požadují po Českém florbalu, ten je však servisní organizací a 
úkolem sekretariátu ČF popř. KRD je rozhodčí vzdělávat, metodicky vést a nominovat rozhodčí, který pro ten 
konkrétní den odevzdají termín přes FIS. 
 
KRD diskutovala také možnost, že by se na dětské soutěže neposílali rozhodčí, ale byly by preferovány 
dospělácké/mužské soutěže (5JM6, 5VM6, 5XM5). Aktuální stav je takový, že nemáme dostatek zkušených 
rozhodčích ve věkové kategorii 20-30 let a mladí rozhodčí, často mladší 18 let, nemají dostatek zkušeností. Dle 
odezvy z jednotlivých turnajů, neberou hráči výše uvedených soutěží ohled na malé zkušenosti rozhodčích, 
chování hráčů je často za hranou pravidly definovaného nesportovního chování. Mladí či méně zkušení rozhodčí 
se nechtějí konfrontovat s vulgárními hráči.  
 
Vzhledem k tomu, že máme nezkušené mladší rozhodčí v oddílech, je třeba se zaměřit na činnost mentorů a 
delegátů, kteří poskytnou rozhodčím zejm. technickou a mentální podporu před, při i po samotném utkání. Bylo 
by vhodné zajistit, aby rozhodčí nebyli na turnajích „sami“. Aktuálně nastavené finanční odměny jsou v rámci 
možností dostatečné a v letošní sezóně se rozhodčí nevymlouvají, že by odměna za odpískaný turnaj/zápas byla 
neadekvátní. 
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2. Vzdělávací akce (školení, semináře) 
 
V měsících září–říjen, bylo vyškoleno přibližně 130 rozhodčích, z toho 45 nováčků (35 %), pouze 5 rozhodčích si 
nezaplatilo licenci. Školení stávajících rozhodčích se zúčastnilo přibližně – JH: 45, ČB: 23, Jihlava 6, online 
~12 rozhodčích, někteří rozhodčí se školili v sousedních regionech a naopak u nás se školili rozhodčí z jiných 
regionů. Výhoda pro rozhodčí, kteří se zúčastňují základního školení v Jindřichově Hradci je ta, že v odpoledních 
hodinách můžou splnit již 1 povinný seminář, tentokrát byl věnován podrobnějšímu rozboru nových pravidel. 
Paralelně druhá skupina zaběhla fyzické testy.  
 
V měsíci listopadu bylo vypsáno 7 vzdělávacích seminářů, které vedl hlavní školitel Jan Dušek, účast na 
webinářích byla významná např. „Pohyb a komunikace D“ absolvovalo 21 rozhodčích, „Výhody D“ 20 rozhodčích 
a „Emoce a tresty D“ 19 rozhodčích, nejslabší akcí byl první vypsaný webinář „ZOU a mládežnické soutěže“ pro 
licenci „E“. Kvalita realizovaných webinářů je dle ohlasů od účastníků vynikající. 
 
Na základě zájmu rozhodčích budou vypsány na měsíce únor-duben další webináře (cca 20) + minimálně 
2 praktické prezenční semináře na významných zápasech Národní ligy / 1. ligy mužů, případně divizní utkání. 
 
KRD by se ráda zaměřila v budoucnu na semináře/webináře, kde bude více videorozborů utkání jak z celostátních 
soutěží, tak z regionálních soutěží různé úrovně. 
 
Zpětné vazby na rozhodčí se k nám od oddílů dostávají, situace jsou probírány s jednotlivci individuálně, zásadní 
metodika je prezentována přes FB skupinu či emailem.  
 
 
3. Podklady pro LK, spolupráce s KMM 
 
V rámci přípravy termínové listiny pro novou sezónu by KRD ocenila, kdyby LK zvážila příp. zohlednila: 

• Navýšení časového limitu na 1 utkání u turnajů, kde dochází k trestným střílením po ukončení utkání – 
dochází k průtahům a naši rozhodčí mívají problémy s přejezdy. 

• Z důvodu nedostatku rozhodčích oddělit kritické souběhy soutěží (regionální liga mužů x JČ liga mužů x 
liga Vysočiny mužů) a junioři x muži – navrhované řešení: stanovit pouze 1 herní den (např. sobota) 
o víkendu pro 1 soutěž a druhý den (např. neděle) pro druhou soutěž; rozhodčí často na turnajích hrají. 

• Komunikovat s celostátní KS a požadovat možnost rozšířit TL o termíny např. v květnu, aby bylo možné 
soutěže o něco rozvolnit. 

• Nehrát 5XM5, 5JM6, 5VM6 o víkendu před Vánoci (večírky). 

• Prodiskutovat na RVV možnost převést minimální rozměry hřiště na m2 pro umožnění variací v některých 
halách. 

• Společně s KMM připravit vzdělávací akci regionu na téma „Vnímání utkání, chování rozhodčích, hráčů, 
trenérů a diváků“ s cílem zlepšovat prostředí na halách.   

 
 
4. Stanovení sankcí za neplnění povinnosti rozhodčích pro oddíly 
 
Tak jak KRD avizovala prostřednictvím pracovníků sekretariátu při květnové RVH, červnovém LA a školení 
sekretářů oddílů v září 2022, bude stanovena sankce za neplnění povinností rozhodčích dle předpisu v případě 
nevyškolení žádného rozhodčího ve výši 5 000 Kč; vyškolený rozhodčí, který neodevzdal termíny k nominacím 
ve výši 4 000 Kč a vyškolený rozhodčí, který sice vedl utkání, ale neúčastnil se povinného vzdělávání (2 seminářů) 
ve výši 3 000 Kč.  
 
Vzhledem k nedostatku rozhodčích pro nasazování na turnaje, je nutné provést některá opatření a toto je jedno 
z nich, cílem není oddíly likvidovat. V příští sezóně je nutné vést rozhodčí k tomu, aby odevzdávali termíny do 
FISu a aby přijímali nominace rozhodčího také přes FIS. 

 
 
Zapsal: Jiří Matyáš 
Ověřil: Michal Pazderník 


